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1 The depaosition of YESENIA FATING GONZALEZ, 1 MR. LEVY; This is tha State of Wasr'ngion —
2 witness hecein, was taken upon oral examination by tha 2 excuse me, I'm soy guys —~ State of Arizona vorsus
3 parties through their respective attomays bafore 3 Daniel Willoughby, Cause Number CR 91-10184. I'm
4 John P. Lopez, a Notary Public in and for the Courty 4 Gilbert Levy. I'm counsal for Mr. Willoughby. Thie
5 of Maricopa, State of Arizona, at the Sonora Stats 5 s a deposition which is a videotaped depasition which
& Prison, Nogales, on the 24th day of February, 1897, | 8 ks being taken by - taken pursuant to stipulation and
7 commencing at 10:58 am. of said day. Furthar, this 7 court order.
Bdepoaummmkmpwsuerﬂbhhummm B Present at this time are counsal for .
9 Civil Procedure. ¢ Mr. Wilioughby, myselt; Mr, lzzy Urias, who ks the
10 COUNSEL APPEARING: 10 court-appointed investigator for Mr, Willoughby.,
11 [ ] [ ., : 3 1 Counsal for the Stata are Mr. McMurdia
12 bs*‘lg “q; Ljhl':e' nblEans 12 and Mr. Mitchell. Alsa present for the Stats s
13 m'F.'.:,II.EiLL.F ﬂ!&-n 121 13 Mr. Lines, who is an investigator with the Attomey
14 14 General's Office, and a Mr. Oriiz Is with the Santa
15 "'1' e Li}’LIEL'F < orrice 1§ Cruz County Sheriir's Office.
16 H{_;-"E. .'=.- 16 Before we get starlad, it's my
17 ;Eﬂ'}"‘ﬁ?& 'ﬁ?n,- 17 understanding that we have agreed on the format for
18 | 1B this videotaped deposition, which is that we have an
18 ALSO PRESENT: 19 Asizona cectified court raporiar who ks administaring
20 r Oriz ' 20 the oath and will ba taking the deposition,
21 Ntr:r. %n&s 21 We also have a video camers, and we're
2 22 videctaping and tapesecording the daposition, and
3 23 following conclusion of the depositior, which will be
24 24 taken pursuant to the Rulas of Civil Procedure, the
25 25 court reporter will ratain custody of both the
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1 transcript and of the oniginal videotape and will make
2 mpiasofﬂmtransc:iptbrbahmunsdand also

3 copiasofmetapa.andifwmnmeh'ansaiptis
4 filed with the court, the court will than also file

5 the ariginal videatape.

€ Is that your understanding, Counsel?

7 MA. MCMURDIE: Yas.

)

9 YESENIA PATING GONZALEZ,

10 having bean first duly swom upon her oath by tha _
11 Notary Public to spaak tha truth and nothing but the
12 truth, was examined and testified as follows:

13

14 EXAMINATION

15 BY MR, LEVY:

16 Q. Could you please stata and spell your

17 namae?

18 A. My name is Yesania Patino Gonzalez,

18 Y-o-s-e-n-ha P-a-t4no G-onz-al-ez

20 Q. And how old are you, Ms. Gonzalez?

21 A lwas400n Februasy sth,

2 Q. Andarayouwnmﬁysarvhgatennof
23 imprisonment in the stata of Sonora, Maxico?

24 A Yes,

25 Q. Nxdwhatbmmfmoihhprisonrnent
THACKER & THACKER, INC,
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1 that you'rs sesrving?

2 A R's 35 years for first degrae murder,

3 Q. And where are we today?

4 A Weil,lappealedmmysemancaandmey
5 confirmed My sentence 1o 35 yeurs.

.8 Q. mbdmbbdrgwkmbdayh

" tha Sonora State Prison in Nogales; is that correct?
8 A, Yes.
g Q. And, Ms. Patino, do you speak English?
10 A Yes. '
! Q. Anda.raywmbdayorunderanykind
12 of medication or other substance which would prevent
13 yeu from clearly understanding my questions or the
14 questions of opposing counsel?
15 A No.

16 Q. Ms, Patino, 1 just want to go over soma

17 of the ground rules here. Wa'ra taking a deposition,
18 and!hisdaposiﬁonisbaingtakanwfmyw‘vebem
19 given an oath. You took an aath just a few minutes

20 ago,

21 A Yes.

22 Q. Do you understand that?

23 A, Uhhuh,

24 Q. Doyouwﬁ«ﬁandhatﬂmoammeans

25 that you have to tail the truth?
THACKER & THACKER, INC.
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1 A. Yea,

2 Q. Do you understand that # you don't tei)

3 the fruth, that you're subject 1o being prosecuted for
4 perjuny? ]

5 A Yes -

& Q. N's been explained to you that i'm |

7 going to quastion you for a while, then one of the

8 attomeys for the State Is going to question you for a
2 whila?

10 A, Yes.

11 Q. Do you understand thar?

12 A, Uhehuh.

13 Q. You understand that you have 1o answer

14 all the questions that we ask you?

15 A Yes

18 Q. Now, what's going 1o happen, Ms, Patino,
17 lsmatahormtakaymxdapoelﬁon,h‘lr. Lopez, the
18 court reporter, i going to prapare a booklet, and If
19 you wish youl haye an opportunity to review that

20 booklet arxd make any changes that you may want to make
21 in your answers. You have a certain period of time
22 within which 1o do that

3 Bmi'ryoumakadxangeshyouranmrs,

24 efther | can cormment on that or Mr. Mitchel! can

25 convn&ntoanshowthatmaybaypu‘ra not telling

THACKER & THACKER, INC.

1 the truth.

2 A Allright

3 Q. Sodoyouundafslarxdmatit‘simpatant

4 foryoumboasmntahyowmmtodayasyw
5 can possibly ba?

6 A Dty

7 Q. Frumﬁmebﬁrmwhiiel'mas&dng

8 questions Mr. Mitchell may make objections, or when

9 he'saskhgquesﬁonslnmymakaobiacﬁom.andﬁm
10 ob}ecdons.siamﬁm'sm]udgaha-etomlaon

11 those objections, will be ruled on by Judge Howe ata
12 later ime. But # the attomeys maka objections,

13 you're supposad 10 go ahead and answer tha questions.

14 Do you understand that?

18 A Yes,

16 Q. Comdyou—mewerayou bom,
17 Ms. Gonzalez?

18 A. I 'was bom In Valle Hermoso, Tamaulipas.

19 Q. Could you spall that for Mr, Lopez,

20 plaasa?

21 A Ckay. I'm going to abbraviste —

22 MR. MITCHELL: Would you keep your voice up a -
23 litle bit, Yesenia? | would appreciats it '
24 THE WITNESS: Can you hear me, Mr. Lopez?

25 Okay. V, as in valley, a, double l, |,

THACKER & THACKER, ING,
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1 H-a-+-m-o-s5-0, T-a-mra-tdp, as in Paul, a-s.

2 Q. BY MR. LEVY. When did you coms to the
3 states? :

4 A Around 1962 :

5 Q. How long had you lived in the United

& States before you met Mr. Willoughby?

7 A.  Roughly about 35 years,

8 Q. Atthe tima that you met Mr, Willoughby,
9 what was your residenca status In the United States,
10 kmmigration status?

11 A. An alien resident.

12 Q. Since - after the tial of

13 Mr. Wilicughby, were you brought back here 1o Mexico?
14 A Yes. :

i5 Q. Have you been incarcarated in the state
16 of Maxico — in Maxico aver sinca the trial of

17 Mr. Willoughby?

18 A. ldontunderstand tha question,

19 Q. You've been in prison hera in Mexico -
20 A Uhhuh,

21 Q. - sinca right atter Mr. Willoughby's

22 frisl; is that comect?

23 A Nao, before,

24 Q. Okay.

25 A Becauss it took — it took about sight

THACKER & THACKER, INC.
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1 months — eight months for tha state of Arizona to get
2 the papers in order for me io be able o go to the

3 United States and testily.

4 Q. COkay. How soon after Mr. Wilioughby's
5 tial did you come back 1o Mexico?

L] A Thirty-two days after,

7 Q. When you came back to Mexico, did you
8 come hers o Nogales?

+] A | don‘tunderstand the question.

10 Q. Have you been in this prison hem in

11 Nogales ever sinca Mr. Willoughby's triai?

12 A Na.

13 Q. Where eise have you been incarcamated?
14 A. Caborca, Guaymas, Hermosillo, Nogales,
15 Cumpas, and back in Nogales,

16 Q. Since you've been Incarcerated after

17 Mr. Wilioughby's trial, have you bsen interviewed by
18 anybody?

19 A Yes.

20 Q. Who have you bean Interviewed by?

21 A Martin Ruiz, a reporter for Channel 12
22 of Harmosillo, and Rodrico Alonso from Hialeah,
23 Flonda, for Telemundo.

24 Q. So you've given television interviews

25 sinca you came back o Mexico?

THACKER & THACKER, INC,
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1 A Yes.

2 Q. And one.of those telavision interviews
3 was for a teleyision station here in Mexico?

4 A Yes.

5 Q. And the other one was for a television
6 station in Florida?

7 A Yes,

B Q. Do you know the namas of those

9 television stations?

10 A Yes, it's — okay, the one in Hemosillo
11 & Channel 12 Hemmaosillo, and the one from Hialsah
12 Fiorida, Is Occuro Asl,

13 Q. Sinca Mr. Willoughby's tial, have you
14 writlen any latters fo Judge Howe?

15 A Yes.

15 Q. Have you made any telaphone calls t an

17 individual by the name of David Ochoa?

18 A Yes. '

19 Q. Why did you write the letter 1o Judge

20 Howe? '

21 A. Bacause he's the ona that has knowladge
22 sbout this case, and | = in that latter | told

23 Judge Howe what happenad and why — why | testified
24 against Dan Willoughby.

25 Q. How many phone calls have you made to

THACKER & THACKER, INC,
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1 Nevid Ochoa sincs tha trial?

z A. | would say about — about two.

3 Q. What was the purposa of your making

4 those phone calls?

5 A, Ckay. Tha first one, right aftec the

& tial when | was back In Caborea, | called David Ochoa
7 and 1 told hirn that — what | had testified there in

8 Phoenbc | have sald a jot of lies. Thatwas the

9 first time 1 called David Ochoa, right after my

10 testimony. '

11 Tha second tima 1 callad was when | was

12 here trying to find out if he ~ i he was ~ it e

13 had Mr. Willoughby's tasa, or who was mpresanting
14 Mr. Willoughby in order for me 1 call that person and
15 1tell that person about what went on the date of the
16 testitying. -

17 Q. Now, since you've bean In prison after

18 Mr. Willoughby's trial, have you met with and spoken
19 with any representatives of the Stata of Arizona?

20 A After the trial?

21 Q. Have you met with Debbie Schwartz?

2z A. Yes, Debbie Schwartz, Kay Lines and

23 Norma Martin, | believe is har name, )

24 Q. How many times did you meet with

25 Ms, Schwarlz since the tial?

THACKER & THACKER, INC,

THACKER & THACKER, INC. (602) 279-4711



SHAIE U AHIZONA VS, WILLOUGHBY

—— PAGE13 =

13

1 A | beliave onca,
2 G. Andhowrnanyﬁmeshavayoumatmm
3 Mr. Lines and Mr. Mitcheli? :
4 A Twice with Mr. Kay Lines and once with
5 Mr. Mitchell, '
6 Q. Have you spoken with Dan Willoughby
7 sinca the trial?
8 A Na,
9 Q. Have you correspondad with
10 Mr. Willoughby since the trial?
1" A | tied, but the letter | sent to
12 Mr. Wilioughby was retumed to me. Ha never got it
13 Q. Has Mr. Willoughby written to you?
14 A No,
15 Q. Has Mr. Willoughby given you anything,
16 givan you any money since the trial?
17 A No.
18 Q. Has anybody on Mr. Willoughby's behalf
18 given you any money?
— 20 A, Na.
21 Q. Has Mr, Willoughby or any represantative
22 of Mr. Willoughby promised that they would do anything
23 for you sinces tha trial?
24 A No,
2s Q. Have you met with either myself or

THACKER & THACKER, INC.
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1 A Tha last time he was here | told him

2 dghtawayhatﬂl'dkrwwnhewasmmingalongl

3 would have never— | would have never went to soa

4 him, -

| 5 A.ndhe-he‘bldrmm-—hesaid,

| & “tf you think, Yesenia, you can't be tried In the

7 UrmadStatash'murdor.mhkabomittha.

8 TharswhaiDanusadtoﬂwc,mbemusaﬂwmurder
8 wasccxmiuatheﬂco,andlookwhathappenodh

| 10 him, That could happen to you, oo, and nat |ust you,
11 also your brother,*

12 When he told me that, | walked out of

13 Mroom,andthedimcnorwasmwmsawme,

14 how | was, and he said 1o me -

15 MR. MCMURDIE: Objaction. This s

16 nonresponsive ko the question,

17 Q. BYMR. LEvY: You can go ahead and

18 answer,

19 A. I saw the director and | —

20 MR MCMURDIE: Objection, Thera's no questicn
21 bafcke this winess, - T B

2 Q. BYMR.LEVY: Okay. Whatdid

23 Mr. Mitchedl say to you? Let me back up.

24 You had a conversation with Mr. Mitchell

25 where Mr, Mitcheli made some threats 1o you?

| THACKER & THACKER, INC.
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1 Mr. Urias or any other attomey representing
2 Mr. Willoughby sincs the trial?
' Yes,

And approximately how many times?
Roughly around thiee times,

Where have those meatings taken place?
Here,

8 Q. Have you spoken on tha telephone with

9 efther mysel! or Mr. Urias or Ms. Meyer?

10 A Yes

11 Q. Whyhavayouspokenonheta!ephona

12 with us? : _ .. : '

13 A Weil, becausa | - | want — | wantad 1o

14 speaduphispmcessassoonaspossiblesolcengat
15 this overmmandbe—beatpeacawmmyself.
18 Q. Has anybody, any attomay represanting

17 Mr. Wiloughby, made any promises or commitments to
18 youastowhatmighthappenbyoumarasuhofyw
19 giving your tastimony today?

20 No

~ om0 AW
>Oorp>

A b
21 Q. Has anybody threatened you?
22 A Yes,
b Q. Who threatenad you?
24 A, Mr. Mitchell,
25 Q. What did Mr. Mitchell say?

THACKER & THACKER, ING.
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1 A Yes,

2 Q. Canyou tell us whan that convarsation

3 took place?

4 Al Idon‘tmnber.bulilimithappened.

5 Immdsay.abmn-lwuuldsayh‘sbeennﬂ's

& been about a month.

7 Q. And where did the conversation take

8 place? '

8 A, Here, .

10 Q. Mmyousay’hem.'doyourneanhmin
11 the director’s office?

12 A Right " '

|13 Q. And at the time of the conversation,

14 othermanyourse{f,whoelsewasprasant?

15 A. Kay Lines. ) can't remember the other

16 person. Oh, Mr. McMurdie,

| 17 Q. Andmnyoutdlmspedﬁcauywhat

18 Mr.Miﬁdsellsaidhyouathatﬁmewhi&you

19 interprated as a threat?

20 A 1think what he 10/d me, that i-could —

21 Mhewasgoingb-hewasgoingbdoalimat's

npombbhmbbemwhadhmeumtadsmes
ﬁmﬁ-betbdhmumtedsmas.sndmhmemuld

24 also see that my brother would do some ima as well,
25 Q. When you met with Mr. McMurdie and

" THACKER & THACKER, INC.,
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1 Mr. Mitchell on that occasion, did you tail them what
2 happened In Rocky Point on February 23rd?

3 A Brefly.

4 Q. Did you teil them at that time that you

5 did the murdes?

= A, Yes.

7 Q. Did you tell them at that time that you

8 had testified untruthfully when you testified befors

9 .Judge Howe In Phoenix?

10 A ldontmcall it | — | don't know if |

11 got — It | got to be that far with him, becauss [ do
12 remember that tha conversation with Mr. Mitchell
13 wasn't that long of a conversation. So | don't recall
14 it | did tell him or nat.

15 Q. Da you have an undarstanding now,

16 Ms. Gonzalez, as to whether or not you'rs subject to
17 presacution in the state of Arizona?

18 A Yes.

19 Q. What is your understanding?

20 A My understanding is that |'ve bean tied

21 and charged here In Mexico for first degrea murder arid

22 that thera's ne way | can be aexiradited to the United
23 States and be tried again for first degree murder.
24 Q. Has anybody discussad periuywmyou?
25 A Yes.

THACKER & THACKER, INC.
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1 Q. wWho?

2 A, Noma Marting. | think she'sa

2 public — public salety — works for tha public safety

4 in some border Yown. | don't know if it's Lukeville

5 or Douglas, or somewhera around there she works for
6 the public salsty department.

7 Q. And what, if anything, did she say 1

B you conceming pedqury?

9 A, Well, whaa | iold ~ when | toid Debbie

10 Schwartz and - that | had lied, that { ixd lied wheq
11 | testified in Arizona, and why | had lied, and that's
12 when she said 1o me that was a serious offensa and
13 that | could — that was another charge against me for
14 P°"i_'-"‘¥-

15 Q. Did she tell you that you could be

16 prosecuted forpaqurylnAnzona?

17 No.

18 Doyouhavsanunda‘shndhgabanm
19 Yes,

20 What Is your undecstandirg?

21 My understanding is that lcould
22 probably — after | do miy time here, then the Linitad
23 States could — could try to extradite me 1o do their
24 time there in the United States prisons kor perury,
25 but not for first degree murder.

THACKER & THACKER, INC,
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1 Q. Wait a second. Let me wait until the

2 phona stops ringing.

3 Why hava-you agreed to give this

4 statement today? Why are you doing this?

-B A. . I'm doing this becausa | want to be at

B peace and let ~ let the public know what really

7 happened, and I'll be ~ I'll ba much - I'll be

8 betier with mysell f | do that, and that's why I'm

$ doing it '
10 Q. Doyoumc:a]lmadamofmemmden

1 A Yes,

12 Q. Whatis your recollechonoﬂhadamof

13 the murder?

14 A. February Z3rd, 1991,

15 Q. Before February 23rd, 1991, had you ever
16 ‘gone o Rocky Point, Mexico, with Mr. Willoughby?
17 A Yes.

18 Q. On how many occasions had you gona o
19 Rocky Point, Mexdco, with Mr. Willoughby?

20 A, About twice,

21 Q. Do you recall when you did that?

2 A, No, but t was before the murder.

23 Q. Dayouw mecall how long belore the murder
24 was your most recant visit to Rocky Point, Maxica?
25 A, About two weeks,

THACKER & THACKER, INC.
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Q. Andtrmonebemmt,wtmwasmaﬂ
A, Within a moath,
Q. m'\atwamepurpoaemywﬁrslm
W Rocay Foint, Mexico, with Mr. Willoughby? .-
A Justio - just 1o gst away and o have
a good time, just party time. a
Q. How long wers you thera?
A Ovemight.
Q. Wheve did you stay? a
10 A. |don't remember,
11 Q. Thasmﬂmﬂ-;atyouwmtmerewm
12 Mr. Willoughby, how long were you thera? = "
13 A, Just for the day.
14 Q. Whatdidyoudoonmatoccasmmm
15 Mr. Willoughby?
16 A The second time he — hetoldme!hat
17 there was this lady that lived in Arizona that had a
18 houss up for rert in a nice area in Rocky Point, and
19 ha asked me if | wanted to see it, and | said yeah.
20 | was - | was — | was andous to see
21 mhmmbmmlwasﬁradnlwastredn-;
22 staying in hotsis,
23 Sa ha tock me to the housa, ardwugot
24 oft — we got off his car and saw the housa through
25 the outside, couldn't— couldn't get in, had no keys,

THACKER & THACKER, INC.
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1 and he said, *Yesenia," he said, *I'm thinking aof
2 bringing my wife and kids* —

a Q. Let the phone stop ringing, please—-
4 A.  He said, "I'm thinking of bringing my

Sereandlquforadmvamnonandsmyinhs |

€ housa." |
7 And | said, *No, Ban, you can't do

8 that*

9 He said, "Why not?*

10 *Because | want you to bring me first.
11 1 want! to be the first vacation in this housa. | want

. 12 fo ba with you."

—— PAGE2Z2

13 He says, "No, Yesania, please baarvam
14 me. | want to bring rmy wits and kids.”

15 | said, "No, Dan, | wart you to bring me
16 first" :

17 | sat my foot down and 1 said, ‘Me
18 first," and we left it like that But when ha - when
18 he coma on to me and said that he have hought a

T package for the whole tamity to go on vacation in

~1" Rocky Point, { told hirn, [ said, "Wsll, take ma along.
22 | want to go, t00," and -

23 MRA. MCMURDIE: Objection. 1s this the same
24 conversation or are wa talking about a different ime
25 frame now?

THACKER & THACKER, INC.
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1 there in Rocky Poirt whers there's a ot of houses

2 there. But It's not very — it's not very busy In '

3 that part of the towrn.

4 Q. Now, befora the murder on February 23,

5 had Dan Willoughby ever discussed with you his

6 feelings towarde his wife?

7 A No.

8 Q. Hadhomdmmsadadasireonhls

9 part to kill his wia?

10 A No. i

11 Q. Had he ever discussad instrance money
12 vamyouoranyirmmpolbasﬁmhemighthave
13 had on his wite?7

14 A No.

15 Q. Whmyoutasﬁﬁedatu-ial,doyou _ _
16 recall testifying that it was your understanding that
17 Dan Willoughby had instiranca on his wife?

18 A Yes. Ha briefly toid me that but didn't }
19 got in detail about the monies, about the Insurance
2C policy. He ioid rna that ha had taken out a e

21 insurance pollcy on Trish. Whelharrtwas]uston '
22 Tmhorhamefmdy.ldon'tknow

23 And my understanding it was just that =
24 abmﬂmekwmpdicy,bmmhowmumm
25 insurancs policy was for.

THACKER & THACKER, INC, |
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1 MR. LEVY: We'rs talking about conversations

2ﬂ1attheymayhavehadmmasemndmpwnodcy

3 Point Doyouwammmmharammorqueshon?

4 MA. MCMURDIE: 1f you would clarity that, | -

Smamasm\memerormtmmtalkingabm

-1 ﬂusarnetmﬁmwwd‘mnnvedonhadrﬂm B
conversation, so when that second conversation —

8 MR. LEVY: Okay, \

g Q. BYMR.LEVY: Sowe're talking about

10 conversations — do you remember — et me ask you

11 this:

12 Cn the second trip to'Rocky Point, did

13 Mr. Willoughby discuss with you vacation plans that he

14 had with his family?

15 A, Uh-huh, yes,

16 Q. Whatdid he say? Nﬂd}us'ttalkabom

17 the sacond trip,

18 A. Okay. He said that - thers at the spot

19 ha told me that he was thinking about bringing his

20 wife and kids on vacation in that housa, andlub;act

21 to that and | said "No.*

2 Q. Did you sae the housa?

23 A, From the outside,

24 Q. Wherm Is the house? :
25 A, IYs Les Qllas. it's American saction

THACKER & THACKER, INC.
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1 Q. Dudyouhaveanundefstandastchow
2 much the insurance was for?

3 A No.

4 Q. When you testified at trial, you

6 Willoughby talked abotrt hiring tha Mafia to kill Fis
7 wite?

8 A Yes.
9 0. Was that the truth?
10 A, No.

11 Whemdidmat--whemdrdlhatstory =
12 come from?

13 A. Well, for that we have to go back, whers

14 [gctmeldaamatDanwaSMvolvedwmﬂwMaﬂa.

15 | could be wrong. 1 don't know, but that's whers |

16 got the idea from. 3

17 \mea—whenwebokmmmbgo

18 toCancm,oombgbad:welandadhLosAngeles,had
13 aboutanhourlaywsr,mdwegotbmisloungam
20 and we were having cocktails, and there was this big
21 mimor in front of us, and Dan said to ma, 'Yesanla,

22 do you see that couple behind us? Don'tu.muomd
23 he said,
24

25

Sollookupandlsay."ras.'
And he said, "Don't lose eyesight of
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1 them.*
2 | aid | "y "
a -~ A6l a sudden when [ looked up |
4 didn't see this couple again. This happened real
5 fast 1sea this guy, got close to Dan, and told Dan
& something on his ear and went on,

7 Then Can says to me, “Yesania, |'ll ba
B right back.*
9 | said, "Where are you going?”

10 He says, *| got 10 take care of some
11 things that | — that | have to attend with these
12 pecple.* |
13 And | start crying because | — | didn't

14 think | was ever going to see Dan again. And about
15 15 minutes latar ha shows up and he said to me,

16 TYesenia, why are you aying?”

17 | said, "Because | never thougtit — all

18 thesa things weat through my mind that | wasn't ever
19 going to see you again, but now I'm happy that you'ra
20 here with me again.”

21 At that time it was - they were

22 announcing to board the plane, and just before we
23 boarded the plans Dan start Insulting me by teiling me
24 all kinds of things that | didn't know why he was

25 telling ma, and got In the plana.

THACKER & THACKER, INC.
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A Ha's39. :

Q. Did Tony go to Racky Point with you on
February 23rd?

A Yes.

Q. DoyoukmwwhyTonywantmﬂod(yPo.m
on February 23rd?

A Bacausaliold him to.

Q. What— whatdid - whandrdywdlscum
9 with Tony the trip ta Rocky Point on February 23rd?
10 A |would say about a couple days befora |
11 old Tony to bring me to Rocky Point
12 Q. What did you tell him was going to
13 happen in Rocky Point?
14 A. | told him that — that | needad him to
15 bring ma to Hocky Point becausa there was owed money
16 % Dan that | was going to collect, Ma being a
17 Meaxican citizen, it would be a lot easier to collect
18 this money, And ] told Tony that | will give him $500
19 or tha cost 1o bring me 1o Rocky Point to collect the
20 money. demarsmwheagreedhmbﬂodq
21 Point
22 Q. Did you give him $5007
23 A lremember | did, yes,
24 MR. MITCHELL: | didn't hear your answer.
25 What was it?

THACKER & THACKER, INC.
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1 When we got in the plane therawasa
2 gentteman siting In the rmiddle seat. Then Danand |
3 will have the window seat. Since —wahad this
4 argument just before we got Into the plane, so | was
5 really upset with Dan just because he insuited me,
& don't know why,

7 When the plane tock aff, Dan got oft his

8 seat and went on the back part of the plane, and | —
9 and | still didn't want to — | didn't look for him, .
10 what he was daeing or nothing. Iwas]uslbaacally
11 iocking out the window. - .
1?2 Beforawelarﬂothhoamlfdtm _
13 he was right there siting on his saat, but ha didn
14 say a word 1o me, nor | didn't say a word to him. |
15 just didn't know why he was Insulting me, and | naver
18 find out why. That's how | told — | told the jury

17 that ha was invoived with the Mafia.

18 Q. Now, do you have any brothers and

19 sistars?

20 A Yes,

21 Q. How many brothers; how many sisters?
2 A Five brothers and two sisters.

23 Q. Who is Tony Patino?

24 A. My brother younger than I.

25 Q. Howoid is Tony?

THACKER & THACKER, INC.
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THE WITNESS: Yes, : Coe
Q. BYMR, LEvY: Wheredrdyougethesﬁoo
from?
A From Dan. All my monay was from Dan.
Q. Howdldngoabomgethngombgwe
6 you tha $5007
7 A Well, that's -~ hewasgoingbleavem
8 for a weskend and going 1o bring his wite and kids to
9 Racky Point. So | told him, | sald, "Well, | nead
10 sornenmybspmdmmhwdaysmatyoummt
11 going to be hare.* :
12 Andwhenhaaskadmhowmummeadod
13 | smid, "4500,°
14 Ha says, *$5007 \Mmtdayoumssco
15 for?*
16
17 $500.°
18 N\dhesays'Okay
19 Q. Dndyou&el[Danthatyouweregoingb
mgobﬂockmentheekond? :
21 A No, no. Bmhosuspectndmlmﬂd
22 show up in Rocky Point, because at the baginning |
mﬂdhmhatldidn'twamhwnmgotoﬁodcme
24 with his wife.
25 Q. Sowhydoyouﬂunkhempocmdﬁ\at

THACKER & THACKER, INC.
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1 you would be thers?

2 A. Because he knew — he kriew me pretty

3 waell, that | could — — how far | couid go.

4 Q. ﬂwweekm-rdmatDanwasgoingbgob
5 Ro&dennduywdmywplamwmhknh‘
& that weekend? D‘dyoumllmmwhatyouweragangh
7 do?

8 A, ToDan?

9 Q. Yes,

10 A No.

11 Q. WhattypeofvehidedldyouandTonygo
12 In to Rocky Point?

13 A. | think it was a '67 short-bed pickup he

14 drove, . :
15 Q. Do you recall if Dan had ever assistad
16 Tony in making any repalrs on that vehicla?

17 A. Yes, | think he did,

18 Q. Whatwasmunderstandingofﬁ\al?
1s A.  lthink Tony had asked Dan to help him
™0 out to — for the lighting, put lighting on his truck,
_.aly andfmlnkﬂmwas—lmthandidﬂ\atforTony
22 | remember that.

23 Q. DoyouknowlfDangavaanyomef

24 assistanca t Toay?
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1 heroin. Butit's -

2 MA. MCMURDIE: Hashish?

3 Q. BY MR, LEVY: Hashish?

4 A Yeah that

5 Q. BYMR. LEVY: When you usad cocaine

8 argund the time of the murder, hew did you ingest it?
7 Did you smoka It, snort i, inject it?

8 A inject,

9 Q. And when you used — did you testity

10 matywmadmnonﬁmdayotﬂnmurdm

1" A No,

12 Q. Sothe only controlled substances that

13 youusadmﬂndayofmamurdawerehashlshand
14 cocaine?

15

18

17

18
19
20
21

The day of the murder?

The day of the murder.

No. It was heroin and coka,

When you —

Before the murder | did hashish.

When you used heroin on tha day of the
n-urdw.wasmalmwualforyou?

2z A Yes,

23 4. And when you used - ~ when you used
24 hermnmﬁ'mdayuftrwmurdar.howdldyoutakart

DrOoOPOp

25 A. No. 25 into your systemn?
THACKER & THACKER, INC. | THACKER & THACKER, INC.
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1 Q. Did he aver assist Tony In hiring a 1 A Very caretully,
2 lawyec? 2 Q. Did you shoot if?
3 A N 3 A liectadjustlkeidocoks.
4 Q. Onorabout February 23rd, theday of 4 Q. DidDanW’H[oughbylumabmrty@wfc}r@.ng_-ff_
5 the murder, did you usa any controlled mbstances" 5 usa? S o Sedr o il
6 A Yes, e | (5] A. Somawhat, yes.
Q. What, f anything, did you use? - *. . : 7 Q. How did ha know? _ :
8 A Ihadhtawehookaandhemhhmyr-“‘:--"i‘?” B 8 A Bacaire he would —- hewouldsaemoand v
9 system, ; 9 | would invite him o, not inject it, but snort. - ""D‘* gl

10 a Axmmmyouaddictadto
11 controlled substances? ;
12 A ldontknow. . .
13 Q. When | say at the time, | mean around
14 the time of the murder,
15 How frequantly were you using controlled
16 substances around the time of the murder?

| 17 A About three days a week.
18 . Q. What controlled substances wers you
19 ueing?
20 A Coke and hashish.
| 21 Q. I'msomy?
2 A Hashish,
[ =3 Q. Hervin?
24 A, Wall, no, heroin was the only tima | -

25 used - — Prior 1 the murter was the anly time | used
THACKER & THACKER, INC.,

10 Q. deha:washsreacbmwhenheknaw i
11 that you weve using drugs? - s Tl
12 A Kind of like — like don't do it, He’d .
13 say, "You'ra hurling yourselt,” that kind of an -~ =<+
14 attitude, like ha didn't really like the idea ofme

15 having coke In my —~ in my place. ¥

16 Q. Atthe tima of the murder, did you'use
17 somekmdafwaaponordevbatnmmmnmemm'?
18 A Yes

19 Q. What did you use?

20 A, Asteal bail.

21 Q. Wot.ﬂdyoudesa'sboﬂnstoalballfor

22 us, pleasa? g

=3 A Wsﬂm:now;gwmhmlaan
24 show you what it looks Jike. | thought Mr. Mrtahell
25 was bringing along the — -

THACKER & THACKER, INC.
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1 Q. Was it a ball that had scome sortcfa

2 rope attachad to i7?

3 A Yes, |can‘tremember if t was a

4 steel - how would | say it? | don't remember the

S attachment that was on the steel ball. i it was

€& metal or If it was solid rope, | don't know.,

7 Q. What color was the bali?

8 A Black

9 Q. And was there some sort of ring attached
10 to the bali?

11 MR. MITCHELL: Objection; leading nature at
12 this point

13 Q. BY MR. LEVY: Go ahaad and answer.
14 A Aslrecall, | beliave it did have a

15 ring.

18 Q. Now, the - there was somathing attached
17 to tha ring; Is that comect?

18 A Yes. _

19 MR. MITCHELL: Objection; leading.

20 Q. BY MR. LEVY: And what was attachad 1o

- 21 the ring?

22 MR. MITCHELL: Objaction; leading.
23 THE WITNESS: Some type of a string.
24 Q. BY MR. LEVY: How long was it?
25 A, About 12inches long.

THACKER & THACKER, INC.
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1 the davica?

2 A. About a week,

3 Q. Why did you acquira the davica?

4 A Becauss | - it was cute, | thought it

5 was cute, the way it was made. And when | asked the
6 guy if | could have it, and when he said to me that |

7 eould have anything | wantad, | said okay. Sa he

8 brought me homa. Ibroughtnmmm.andlhidah |
9 under the bad. .

10 Q. Ms. Gonzalez, when you - excusame, .. -
11 when you acquired the davica, did you pay anything for
12 it?

13 A No, Justakiss. That's all | paid.

14 Q. When you acquired this device, did you

15 have any idea In your mind as to what you were geing
16 o do with It?

17 A Yes,

18 Q. What was that idea?

19 A. Struck Trish.

20 Q. YouwmgohgbsmkaTnd\mmm

21 deaca?

22 A, Uh-huh. Yes. Icouldn'tﬁnda

23 silencer.

24 MRA. MITCHELL: Objection.

25 Q. BYMR.LEVY: Go ahead,

THAGKER & THACKER, INC.

What cotor?

| don't remember.

Do you recall how thick?

Yes,

How thick was it?

Ch, it's kind of hard to tell you how

7 thick it was, but it was — ttwasaboul:ﬂwbsg

8 around.

$ Q. Okay.

10 MRA. MITCHELL: Indicating — c:wldlsaem
11 again? Indicating a quarter to a haif inch In

12 diametsr, iy

13 THE WITNESS: it was about this big around.
14 MR, MITCHELL: Indicating, for the record,

15 about a quarter to a halt inch in diametear?

16 THE WITNESS: Yes, '

17 Q. BY MR. LEVY; Where did this device come
18 from?

19 A From a friend of mine. El Capri, a

20 dance club ~ a Mexican dance club where | used to
21 hang out.

=2 Q. Doyourecallmenameofhefnmd?

23 A Nao, | don't remember his nema.

24 Q. Do you recall haw long before tha

25 murder — how long before the murder did you acquire

THACKER & THACKER, INC.

D AN
P_D?’P?p

- PAGE 36

1 A | couldn't find a silencar. S0 as much
ZMvedlfdtwwﬂhwnwasﬂwhinglmedon
3 her.

4 Q. MsGonzaJaz,amlcorractnassumhg
smatatsonwpouunbmebaforaFebmaryzardyw
6 dacided that you wers going to kill Trish?

7 A Yes. ' -
8 Q. Wrwndidyoudaddamalyouweragoing
9 to do that? =

10 A The last time when — when she — oneot

1" maummdwmupbmyapMmﬁsawmeM
12 | was out swimming.

13 Q. Hold on, plsase,
14 Ms. Gonzalez, bafore the phone started

15 rirging you were telling us about a conversation that
18 you had with Trish. Do you recall telling us that? -
17 A Yes,

i8 Q. When did this conversation take placs in
19 relation o the murder?

20 A About - about three times — aboul

21t three months befors — bafore the murder, ., .

22 Q. And whem did this conversation take

23 place? :

24 A hitook place at Windamere Apartments. .
25 Q. Did you resida at the Windamers - - .

THACKER & THACKER, INC.
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1 Apartments?
2 A, Yes, for a while.
3 Q. How did Trish Willoughby coma to arrive
4 at the Windamere Apartrments?
5 . A One ofthe times that Dan brought the
6 kids over to my apartment complex and they wera thers
7 with ma ] showed pictures fo Marsha, pictures of Dan
8 and | taken together, and she went and told Trish that
9 Dan was in this plcture with me, and that's how Trih -
10 start coming 1o my apartment and talling ma —
11 Insulting ma,
12 Q. On the last cccasion that Trish
| 13 Willoughby went to your apartment, what did she say to
14 you which you considered to be Insulting?
15 A Start calling me names, that iwas g
16 sleazy Mexican woman that Dan didn't care for. And |
17 udherbwan.wldhernotmtallmemoremnngs
18 In front of my friends there.
19 S0 | wrapped myselt with the towel, |
2. walked out of the pocl, and | lnvited her to come 1o
21 ‘my apartment to telf me what she felt. And she -
42 stanted tslling me, and | - | just listaned o her.
23 | would naver iosa my control of all the things she
24 toid me. But | was gathering it up, all the things
25 'that sha had told me, for some day { would — itll be

THACKER & THACKER, INC.
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1 A Like?7 Like what? | dontrecall, 1

2 just - | just had my heringen, my doses of coke and
3 heroin, a container of watex, a ski mask and my gloves
4 and rmy alien card.

5 MRA. MITCHELL: Your what card?

& THE WITNESS: Alien card,

7 Q. BYMR. LEVY: Didywmdertmngany
] o&wmapaubeddushdm"

9 A Yes.

10 Q. Whaxomerweapomdhdyoumnsadaﬁ
11 A I considerad to - to buy me a gun at

12 the black market and gat a silencer, but | didn't

13 succesd |n getting thosa things. So1 — I went in

14 and got that. :
15 Q. Did you attampt to purchasa a gun?

18 A. No, -
17 Q. Didymanwnptmpwdxaseasiletmr?
18 A Yes

19 a. Whaisl‘fodsdldyoumakstopurchasea
20 silencer? - o

21 A I've-lhadwnnechommareaths -
22 nlghtﬂuthmmeicotﬂdgatmydmgsfrom
23 mdanmngelseﬂ-laticouldgatlwoddpaym
24 price and gat It it's possible. And the guy that | '
25 would talk to, he — | asked him if ba could give ma

THACKEA & THACKER, INC.
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1 my wm.

2 Q. How long after that conversation did you

2 decide that you were going 1 kill Trish Willoughby? *

4 A Well, right from the beginning when | :

§ met Dan Wiloughby, sinca | — | didn't want 1o chare

& him anymare. Iwammmhbe—lwarnodhimhbo'

7 mine,

8 Q. udyouawdisussyourplambklll

9 Trish Willoughby with Dan?

10 A No, no.

1. Q. mdawcawmd'uyouacquumd didyou

12 ever show that to Dan?

13 A No.

14 Q. Did you taka that device with you to

15 Rocky Point when Tony drove you down?

16 A Yes,

17 Q. How did you canry it?

18 A Pardon me?

19 Q. How did you cary it to Rocky Point?

20 A Inmy purse. | have this big pursa that

21 lused to put over my shoulder,

2 Q. Other than acquiring tha device, did you

| 23 make any other plans 1o kill Trish Willoughby befors
24 youmdmvnhﬁodw?omtdoanwhhgdsoh

| 25 preparation?

THACKER & THACKER, INC.
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1 the gun. He says ha can. Iaskhmdhecouldgrve

2 me a silencar. Ha said he was going to try. i

3 When | went back 1o him, hasa.ldtnme"‘__’

4 that it wes impossibla to get a silencer. And | asked
Sharnwhy.andhemndbmawmgmitwasgoingm
Sbeeasybgmasﬂmmummdl-my L
7 understanding in Mexico that thoss things are ™
B controlled.

9 Q. Dndyoudm:ssmesaptammmanyom?
10 A No. -

11 Q. Whois Jack Milkey?

12 A. My ax-husband.

13 Q. Did you discuss these plans with
14 Mr, Milkey?

15 A No.

16 Q. WhenyouwentdowntoﬂodtyPointonme
17 23rd, when did you leave Phoenix?

18 A. The 23rd,

19 Q. What time of day?

20 A, Early in the moming. | was thare

21 aound 8:00.

22 Q. Do you recull the spprodmate tme of

23 day you arived In Rocky Point?

24 A That sama day, Satuday, around -

25 around 2:00 a'clock In the aftamoon,

THACKER & THACKER, INC.
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Q. What did you do when you arrived at
Rocky Point?

A. 1 was looking — | was looking for a guy
that hangs around Manny's, call him El Nagm, that —
he usad %o —~ he used 1 ~ he used 1 give me the
drugs, my personal usa, Iusadhgatmypm}a!m
from this guy in Rocky Point at Manny's.

Q. What's Manny's?

A it's a restaurant, bar.

10 Q. WhﬂaisMannyshralauonbm

11 housa where Trish Willoughby was killed?

12 A, |would say roughly around three miles.
13 Q. Sohowleng did it take you 1o get from
.14 Manny's - well, [at me ask you, did you see Dan
15 Willoughby?

18 A.  Yes. | was happy to see him.

17 Q. Where did you ses Dan Willoughby?

18 A, AtManny's.

19 a. Hadywprevbuslyarrangedhnmban
. 20 Willoughby at Manny's? -
21 A No. . ’ - C
22 Q. Dtdyouexpec(thathewasgomgbbe
23 thore?

24 A Yes.

25 Q. Why?

THACKER & THACHER, ML,
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1 A Becausa when | askad hirmn to give me :
2 $500, he looked at me and said, "Yesenia, what do you
3 want $500 o7 You have everything.* :

4 1 said, *Dan, | want $500. Don't ask me

5 why l want it for. | just want $500,* arxd he gives me
& the $500.

7 Q. Yesenia, can you keep your volcs up,

8 ploasa?

9 A. Can you hear ma? :

10 Q. i can haar you, bm\uo]ustwamtnmaka
11 sure that they can recornd what you'ra saying.

12 Approximately what time of day was it

13 when you met Dan Willoughby at Manny's?

14 A, Around 4:00 o'dlock,

15 Q. Do you recall what he was wearing?

18 A Jeans,

17 Q. What were you wearing?

18 A, Jeans.

19 Q. When you met Dan Willoughby at Manny's,

20 where was Tony?

21 A Away. Hewaswa!kinglooeeu'ndmleﬁ
22 me with Dan.

3 Q. Aﬂuyoumll)anwmoughbymums
24 what happened with you ard Dan?

25 A | hugged him, | kissad him, and | told -

THACKER & THACKER, INC.
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1 him how much | loved him and teodd him that | wanted a
2 drink. And there at Manny's at that particular day it

3 was a holiday. 'Ihaywmnisanmgmtypooﬂiqunr

4 there,

5 So we wert — | told him, | said, "

6 want to have a drink. Over at Vina del Mar they serve

7 beer and wine there. So | wanted 1o have a beer with
B Yyou bafore you go back, but | want 10 have a beec with
9 you.' _ -

10 Ha said, "Yessnia, | don't have time,

11 Yesenia, | got to go back.”
12 | said, *No, Dan, don't leave rma. |

13 want to be with you. Please, | want you ta take me.
14 | want to have a couple of beers with you.*

15 Helookadattﬁswatd\andsaid,Wall,'
16 twsald.'okay.lodyhavaﬁmeforabeerandlgot
17 1o get home.’

18 MA. LEVY: We're going to change the
19 tapa now.
20 {Whereupon the audiotape was changed.)

21 - Q. BYMRA. LEVY: You were discussing the
22 conversation that you had with Dan,

3 A With Dan, uh-huh. S0 we end up going to
24 Vina del Mar. He had a beer; and he said to me,
25 "Well, Yesenia, | will be seeing you lomorrow. Go

THACKER & THACKER, INC.
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1 back. Go back to Phoenix.”

2 I said, "Okay."

3 S0 he — we kissad goodbye. He takes

4 off. Then | had ancther besr. Then | told Tony, |
$ said, "Tony, I'll ba right back”

& Q. Okay. Hold on justa second. How long ..
T wereyouandDanWﬂ!oughbytogemermatanemoonon
8 February 23rd?

9 A, About a half an hour.

10 Q. And you testified that you met him at
11 Manny's and then you went someplace else?

12 A, We went o Vina dej Mar.

13 Q. Vinadel Mar?

14 A. Unhhuh

15 Q. How far away from Manny's is that?
16 A Not very far,

17 Q. Did you drive or walk, or how did you
18 get thera?

19 A Wae drove,

20 Q. Inwhat vehide did you drive in o get
21 thewre?

2 A Tony's.

23 Q. Sothen how did - did you see Dan
24 arrive at Manny’s In some-kind of vehicia?

25 A. Yes,

* THACKER & THACKER, INC.
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1 Q. What vehicle did he arrive In at

2 Manny's?

3 A Avan, }Gndcflikearnaroon—maroon

4 colored van, !

5 Q. How long wera you at Vina del Mar?

6 A Just enough 1o have a beer with him. |

7 would say about 15 minutes. _

a Q. Andﬂimywdmwh&nbackhMamy'q

9 in Tony's ruck? : _
10 A No, he drove back. Ha drove back to the
11 house In his van, Bemusemnwe'mnlfmm.Mmy's
12 to Vina del Mar, Dan got in his van, drove to Vina del
13 Mar.andmnTonyandiwarMnhisManddmve
14 also to Vina del Mar,mdmat'sm'pemwahada,be_er.
15 Q. When you saw Dan that aftemoon, did ha
16 disamhisplansvdﬁyouformemstofmeday?

17 A No. -

18 Q. Didyoa.:haveanyidaaasmwhatbanwas
18 going to do the rest of that afternoon? '

| 20 A Yes, . .

21 Q. What idea did you have? :

2 A Wall.llha:ghtmtﬁwywere-a

23 couple of_mir1gsm1i*+ayweregohgbdo,'_ahr1ergo
24 take a sightsaaing of the city or take the kids and

25 the wifa 10 a — o a movie show,

THACKER & THACKER, INC.
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1 Sa after - after | ~ ha takes off, |

2 have another beer, After | finish the second beex, |

3 toid Tony, | said, *I'l be right back * s

4 }go in the bathroom and | take out ry .

5 herirgm,myspoon,andlwillmht-mkadnlﬁe '

| -3 ptxiﬁedwatar.mb:]ustafewdmpsinthespoon.pm

| """7apieceofootton.ﬁnypiecsofmﬁon,i'tsa_ttlhe_lﬁ _
8 contents - -

9 VIDEQGRAPHER: $top right thera. I have to

10 changa the tapa. " B

7 (Whareupor the videotape was changed.)
12 Q. BYMR. LEVY: We'ra back on tha record
13 now.

14 A Okay. So|goin the bathroom and |
15 startadmi:dngﬁmcokewimmiswamr, piace of
| 18 camn,arﬂlmuldsyﬁngaintomehedngenandl
| 17 would tie my upper arm and | would shoot up i this
1Bh1ervein.Andl-myaarsstanedbuzﬁnglike
| 19 mis.andlsaid.‘Okay.okay,mnmyourseH.'l
20 thought,
21 S0 | take a knifs, 1 unwrap this
| amm.lmuldmhmm&mﬁpdmhahgm
23 untd | get it dissolved in this water, and | would do
| 24mosamatmng\\dmmlscomn.lwﬂlmﬂm1d
Emnﬁghtanulstmupmymke.ﬁom
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1 each.
| b | said, *Okay.” Wash off like that, and

3 put my slesves down, walked out and sakd, Tony, let's
4 go' ’

5 Q. BYMR. LEVTY; You testified aariar that

8 ywﬁu:gMMDannﬂghihaveplanstndosomeming
7 with his family later that aflemoon, : .
8 Was that your testimony?

9 A Yes, '

10 Q. Whera did you get that Impression

11 A I]m:l-!justmadematup,]usimada
12 that up, that he was planning on taking — taking the
13 Wymbr-—brsighbaaing. i

14 Q. Had he discussed that with you?

15 A No.

16 Q. Now, did you see Dan drive off from j

17 Manny's?

18 A.  From Manny's we went to Vina det Mar. |
19 saw him drive off from Vina del Mar, -

| 20 Q. Whatdid you do atter Dan drove off from
21 Vina del Mar?

b A Ihadanomerbeerandshootupmy

23 doses,

24 Q. Whatdid you do alter that?

25 A lwold Tony, ) said, "Tony, let's go,"
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1 and | - | drove, and Tony said, 'But, 5is,’ ha says,
2 'I's standard Sy
a ‘I don't care, Tony. We're in Mexico, -~
4 Here it doesn't matier whether you're struggiing to
5 get thers. All that matters to get whers we'rs * +*
8 geoing L.
7 | was — the truck would die on me =~ i
8 because | would take the cluteh fast, o 1 don't know.
9 S0l manage 1o leave Tony. | says, Tony, yourrg & -
10 going to wait for me. Il ba right back. I'm going

11 1 go coliect the money.*

2 And he said, “Will you ba okay?*
13 | said, "Yes.*

14 "You won't have any problem?

15 I said, *No." | said, "Dan’s going to

16 be watching me. Dan's geing 1o be watching me, Don't
17 worry aboutit. Everything's going to be flne.* -

18 He said, "Okay."

19 Sa | would - managed 10 go fo the

20 houss, parked about a block away from the houss; pit
21 on my mask, kind of stide down like this 5o ! won't be
22 poen, and [ sea the kids. They were playing outside

24 Then | - | saa Dan coming out of the
25 hmse.mﬂldidn'tm-ldldn‘lsoeMm
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1 Q. Letmae back up just a little bit for a

2 minuta thera,

3 What wae your purpose in going to the

4 house alter Dan left Vina del Mar? Whywamngoing

5 there?

g A Tokll Trish.

7 C. Did you discuss that with Dan?

e A No.

g’ Q. Why did you decide to da it at that

10 particular ima?

11 A, Becausa It was —'l was very much

12 involved with his Kids and played the main part of

13 their mom, as their sacond mom, and showed that |

14 cared for them, that | loved them, andlwantadw

15 rnake a family with Dan and his kids.

18 Q. When — how long did it take you to

17 drive from Vina del Mar to the housa?

18 A, About 10 minutes.

19 Q. How did you know how to get o the

20 housae?

21 A, Wa - that time that Dan took me therm

22 and showed me the house and told ma that he was -

23 thinking of bringing his wife and kids to vacation

24 there, that tme, and also two other imes that | cama

25 with my friend E! Negro to get my drugs, | told him to
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1 housa?

2 A, Uh-huh. .
3 Q. Was there anything obstructing Jour view
4 of the house from where you wers parked?

-5 MRA. MITCHELL: I'm going 1o ask tha court

8 reportor W read back what she just said. § wasn't
7 paying atiantion, and | apologize, about whera sha
8 parked. Would you do that for me?

9 (Requastad portion of record read.)

10° Q. BYMR. LEVY. Was thers anything

11 obstruc'.:ngyourviewotﬁwhmm?

12 A. No.

13 Q. Woers yol parked in the street, or where
14 exactly were you parked? Can you describe the area
15 whera the truck was parked?

16 A. Rwasn'tpavernent [twas|usta dirt

17 street, and | parked right aside of the house.

18 MR. MITCHELL: Kaep your voica up,

19 THE WITNESS: Can you hear me?

20 MR. MITCHELL: Not very well, T’nat's whyl
21 asked you o keep your voica up.

22 THE WITNESS: |didn't - merewamn't‘bo
23 much traffic where | parked.

24 Q. BYMHR.LEVY: Whatwayouwaamgat
25 that tima?
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1takemameraandreass'.wamyseﬂofmmadm
2 lead me 1o tha house.

3 Q. Mmyougothﬂwhmmﬁmdidyw
4 park the truck?

5 A About- ahoutablodtawaymm

6 housa,

7 Q. Was thers some sort of a security gate

& atthe — at Las Ollas?

9 A Yes.

10 Q. deybodysbpyouathemm
11 gate?

12 A. No.

13 Q. Was there anybody manning the security
14 gate at the ima?

15 A, Yes,

16 Q. You didn't say anything to the parson at
17 tha security gate?

18 A No, |justwent by, |want by, | went
19 like that | went on.

20 Q. Where did you park in relation to the
21 house?

2 A, The fromt part of the house, I was - |
23 had - | had — side of the front part of the housa is
24 whems | parked. .

] Q. Soyou could see the front part of the
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1 A. My mask, my jeans, a joosa blouse type
2 of shirt. My gioves were handy, and | had all the

3 mace, my papers, tha container of water, | balieve
4 that's Just about it in my pursa,

5 Q. Couid you desmbaﬁwnmsk,plaasa?

6 A. Rtwas like — it was lika a winter mask .=

7 that you put over your tace. Kind of fike - kind of .
8 like a rmask, but it's warm, It's — It was made out :

9 ofawarrnmatemlhkawoolarmhcorsomeﬂwing
10 like that.

11 Q. Did it have holas for the eyes — = .
12 A, Yoah,

13 Q. - and the mouth?

14 A. And the nosa.

15 Q. Did you pull that all the way down over
16 your faca?

17 A Yes.

18 Q. Why?
19 A Well, to disquise myseif. | didn't want

20 nobody o see me, whether it was a man or a Woman, o
21 nothing. SolpmMOnm'ndnobodymdk:mabom
22 me. ]

23 Q. Appm:urnaieiyhowlongdldyouulh

24 the truck befors you entered the house? = 7 70

25 A. About an hour,
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1
4
5

7
8

13
14
15

B

20

~aft

23
24

Q. What did you think you were — at the

2 time when you were sitting in the truck, what did you
3minkyouwaregoingbdowhenyouamemdlhehouse?
A, Kl Trish,

Q. Did you think that when you antersd the
BhousematDanandﬂ-reiddswamgoingbheﬁmra?
A Thattime | enterad the house?

Q. Whan you went Into tha house o kill
QTM.Mmymwamhkjngabanwhatyoum
10 goinghdoinmehmsawrﬂelywmsiuinghm
11 m:d(.didyouminkmatnanandthekldswaregoing
12 to ba there?

A. Wnile | was In the housa?

Q. Yes, while you wern In the housa,

A I didn’t know whether they would show up
18 or not | wasn't thare very long when | wentin the
17 housa,

Q. Did you plan to kill Trish whila Dan and

19 the kids were in the house?

A Yes. | s 0 o

Q. Did you think that they right prevent

22 you from doing that?

A, Yes .

Q. What woutd you do then? What did you
25 think you were going to do then?

STATE OF ARIZONA VS, WILLOUGHBY
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1 A wokild -

2 MRA. MITCHELL: Objection; relevancs.

3 THE WITNESS: | would say that's where the

4 bomb was going to axplode, -

5 Q. BYMR. LEVY: What do you mean

& A Emymlngwasgohgbbshmaopan.

-7 and that's when Dan was going 1o decida whaether it was
hiawifeorevanprassd‘sargesagainstmor—l
9 was - | was playing. :

10

11 WaS — or was going %o kill his wife, what will he
12 have done? Will he stop ma from doing it? Wil he -
13 will he file charges against me? Will he try to — to

14 hunn'neinsudrawayorform.mh‘yingbdomatm
15 his wife?

15

17“mlddoﬂomwdseemeha—hamnemmat
18 | was there and trying to kill his wite.

Q. Didyou—whileyoumesitﬁngmera

20 in the truck, did you see Dan?

A Yes,

Q. What did you see him do?

A Isoehkngmonﬁuvanwimmskids.

24 got off the van again while the kids were in the
Zm.mmmedw.mmTﬂshmm-l

19

21
22
23

I was playing what if Dan knew that |

| don‘tknow. | don't know what Dan |
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1 don‘tkrww%athemldharnandwajkadﬁghlout.

2 Q. When you say “the kids," what kids are
3 you talking about?

4 A." Al saw was Sara and Hayden.

5 Q. Did you see Marsha?

8 A. |didn't gee Marsha, no.

7 Q. Did you sver see Marsha in the van?

8 A. No, .
9 Q. Did you ever see Marsha leave the housa?
10 A, Mo,

11 Q. Did you sea Dan get into the van?

12 A - Yas,

13 Q. Did you see Dan go back a the door of
14 the house?

15 A Yes,
18 Q. How far was the van parked from the door
17 of the house? B
18 A.  ltwas a drive — it was a driveway. i
18 ﬂwrawasadrivewayﬁ‘:em.andhwasn‘tmuar.
20 just a few staps in the front part of the housa. :
21 Q. Ywmsﬁﬁedm;musawoan,oryou"
22 heard Dan yell something at the door? - -
23 A No.

24 Q. Okay. Tell us exactly what you saw Dan
25 do after he got out of tha van,

THACKER & THACKER, INC.
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1A Heopened the door and told something to '
2 Trish. Probably what ha might have told Trish — ©° -
3 MR. MITCHELL: Objection.
4 THE WITNESS: Why objection? B
5 Q. BYMH.LEVY:DidyouMarDansay
€ anything?
7 A No, I didn't hear him. Mo, but | e R
8 imagined that's what he must have told Trish, becatiss
9 he didn’t stood there for —
10 MR. MITCHELL: Objection. She's answered the
11 question. Thera's na queston pending.
12 Q. BYMR. LEVY: What did you imagine Dan’
13 told Trish? : ' '
14 MR. MCMURDIE: Objection: cals for
15§ spaculation.
16 Q. BY MR. LEVY: Go ahead and answer.
17 A. "Il be right back, honey.* or, "We _
18 won't be gore for very wrang," something like that.
19 Q. How long ~ now, did you see him open
20 the door? '

21 A, Yes.

22 Q. Was he holding the door open?

23 A Yes. - - e
24 Q. How long was he holding the door open?
25 A, About 30 seconds,

THACKER & THACKER, INC.
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Did you sea hirn enter the housa?
No.
Did you see him closé thé door?
Yos.
What did ha do after he closed the door?
He gets in the van and drive away,
Drdyouhavaanyldaamm\meram
mlghtbagomg?

A No.
10 Q. Was that tha only occasion, whila you
11 were sitting there in the truck, whenywsawDan
12 leave the housa?

Dm =~ O U DN -
orprprp

13 A Yes,

14 Q. Whatdid you do atter you saw Dan drive
15 away?

16 A_ | drove doser to the house and went and

17 parked on the back part of the house, | parked and |

18 walked. | remember | was drinking a Diat Coka when |
15 went in the housa.

20 There was a secure latch on the back :

21 part of the house that | unlatched with a nall, and |

22 had with me — I've taken out of my purse that maca
23 and gotin. :
24 | sneak In, and | saw Trish lying tacing

25 up stretched out at the edge of the bad and was
THACKER & THACKER, INC.
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1 have gone In from the front.

2 Q. What was your state of scbriety at that

3 time, that ime being the time when you were about to
4 antar the housa?

5 A Kind of locse, kind of comiortable.

;] Q. Did you know what you wera doing?

7 A Yes. It gave me power to do that

8 Q. Do you have any difficulty now :

2] ronmbamgvmaihappenadwhenywmimidem
10 housa?

11 A, No. |just kind of want to forget that.

12 Q. How wers you able 1o get into the back
13 door of the house?

14 A Since it wasn't a very modern housa, |

15 saw that the —~ the back door had a securs latch

18 there, and | unlatched 1t with a nail, | unlatched it
17 with a rail very carafully.

18 After | did that, | swung the door open.

19 I goin. 1sneakin, | fwst sea what Trish was'

20 doing. She didn'tsee me. And after | — after | —

21 | said olay, | decided tr what | was going W do. 1

22 went in very carefully.

23 When Trish feit that | was right besida

24 her, sha kind of - she got scared and was going to
25 say something to me. Bafore she says anything to me
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1 reading some Kind of a pamphlet that sald metol, and |
2 went in, and when sha fait thers was something thers
3 beslde her, she went like that, and she was going 10
4 say something to me. Betom she said anything, | .
5 struck her likae this —
6 Q. Okay.
7 A~ s times,
8 Q. Let's back up. Howdndngetm?&d
9 you go in the housa through the front door or the back
10 door?
i MR. MITCHELL: She Indicatad, brhramtd
12matshemovadherhandupandbdundharhead lhat
13 is Yessnia, and down In a striking fashion as if she
14 was striking down at someocne as she was describing
15 striking Trish six imes.
16 Q. BY MR. LEVY: How did you - did you go
17 In the house through the front door or back door?
18 A. The back door,
19 Q. Was the back door locked or unlocked?
20 A Locked.
21 Q. Why did you go to the back door rather
22 than the front door? ,
23 A. Becausa | was afraid that people from
24 the front part of tha house wauld see ma, It will be
25 much — it will ba much sasier to be sean if | would
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1 or tried ta hurt ma or stike me or something 1ike
2 that, | didn't give her a chanca.
3 Q. Canyoudescribohelatc-honmeback
4 door of the houss, plaasa?
5 A. As| remember, it was one of those
& old-fashioned secures,
7 Q. Youmeanhkeahookandaneye"
8 A Yesah,
2] Q. Did you experisnce any difficulty
10 geiting in the back door?
11 A No. [twas easy. -
12 Q.. Now, when you went into the holise, whers
13 dtdyou when you went into the house, whatroomwas
14 Trish in?
| 15 A Inthefistroom. | didn't getio see
15 the whole housa from the inside. | only saw the noom
17m1dmekitd10nh+nralhadambormel
18 went,
19 Q. ©Okay. Does the back door — duesha :
20 back door entar into the kitchen? . i
21 A, No, tha back door enters to a hall.
22 Then you coms intn the first room that's in the
23 comer. I you Keep going, it's tha Kitchen. -
24 Q. So alter you entered the housa, the -
25 frst room that you emtared was the room whece Trish
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1 was?

2 A Yes,

3 Q. DidyouknowthatTrishwasgohwbbe
4 in that room?

5 A, Yes,

6 Q. How did you kriow that?

7 A Oh, | knew. That's the only - that's

8 the oniy room that | - that ! thought was for '

9 couples. ftwas big, The other rooms — | don't know
10 it they had other rooms or not. | didn't see them.
11 Q. Had you been In the room before or been
12 In the housa befora?

13 A No,

14 Q. Now, when you went into the room whera
15 you saw Trish, what was she doing?

16 A Reading. : .
17 Q. Was she sitting, standing or lying?
18 A, She was lying down.

19 Q. What was she lying on?

- 20 A, Onthe bed. C i
21 Q. Youmade reference 1o reading. What was
22 she reading?

23 A.  Some material on the chernical that she

24 had knowladgae, metol. it was a litle pamphlet.
25 Q. Could she see you?
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1 A Atthe last moment she saw me. Whon she
2 sawm&me,becamlmm.mwm.w
3 mat'smenshewaswrpl’mdhsaemﬂ'm,m'ul
4 didn't know how she was going o react to see me in
5 mahot.lse.wldldn‘tgivaherad'tarmhsay > o

6 anything. e o 0@

7 Q. Now, you Indicated earlier thatyauy

8 struck her, Would you describe again how you struck
9 her? :
10 A. Kind of like & swing. Kind of like
11 this, very hard, :

12 Q. Now, do you remambar when Mr. Mitchail
13 desuibedwhatyouhadsaid}ustafewminutasago
14 abmnraislngmedevicaovarywhaad? Do you
15 remernber what Mr. Mitchell said then

16 A Yes, '

17 Q. Was that accumte? Was his description
18 accurats to what you did?

19 A Similar,

20 Q. So you raisad the device aver your head
21 mﬁbmugmildmvndhcu‘yonﬂntopofhuhead?

22 A {No oral response.) -
23 Q. You have to say yes or no. .
24 A, Yes. Notactually over my head, na.

25 Wnat | did - It was ~ 1 had It attached to the
THACKER & THACKER, INC.

l

— PAGE 62

—— PAGE 64

YESENIA P. GONZALEZ 2f24/97

&3

1 string that was attached 1o the ball. When sha saw
2 me, | Just went lika this, It didn't went over my

3 head, but hmﬁdmys,"sideways on my head, i
4 wortt lika this.

L When | hit her tha first stroke, she was

6 unconecious. She fell unconscious, The blood went
7 over sideways and on the wall

8 Q. Now, do you recail how hard you struck
S har when you struck hee with the devica?

10 A Very strong. | was very strong.

11 G Didycutseallyon.wswengm?

12 A Alofi

13 Q. Do you recall the approximate number of
14 times that you struck her?

15 A | would say about six imes.,

18 Q. Whare did you strike her? :
17 A, Onhex head,
18 Q. Do you recall what portion of tha haad
19 your struck? o
20 A Hero, thés part

21 Q. You'rs indicating the forehead Row?
2 A Yas,lheupperpaﬂoiherforetwad.

23 right around here | hit her the first one. Then | hit
24 her this way. .| hit her right here, and | hit her -
25 about over hare,

THACKER & THACKER, INC.,
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1 Q. Okay. 50 you struck her on each < on
2 the right temeple, and you struck her on the left
Sm,u)dﬂnnyoumld(hermmp?
o A Ontwp, e bl
5 Q. When you were holding the device, were * " ©
6 you halding it In your right hand or lett hand? © - '
7 A My right hand.
8 Q. Are you right-handed?
9 A Yes, L i
10 Q. Youindicated that when you struck her ©
11 with the device, there appeared to be blood? "
12 A Onwhat? * .
13 Q. Woll, did blood spray when you stk
14 her with the device?

15 A Yes,

18 Q. Did any of the blocd spray on you?

17 A Notmuch,

18 Q. Whera did you see tha blood spray when

19 you struck her with the devica?

20 A Onmy arm, on my hands,

21 Q. Did you see it spray on the bad
2 A Yes. -

23 Q. Did you see it spray on the walls?
24 A Yes.

prat Q. Whem on the wall?
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1 A, | would say ~ well, just — how would |

2 say it? Notall over the wall, no. Hwas —itwas
3 on the ~ behind her head on the upper par, Just a
4 little bit abave her head, level. That blood wert on
5 the wall and on the ~ when it went sideways, It

8 went ~ it went inta the sheets. The blood was on the
7 sheets,

a Q. What did you do when you stopped

9 shiking her with the devica?

10 A. | covered her.

11 C. What did you cover her with?

12 . A The sheets that werae ther on tha bed.
13 Q. What portion of her body did you cover?
14 A, Just what | could bring up the sheets 1o

15 her body. Her ams were out like this. | didn't
16 cover her arms, Just — mainly what | wanted to
17 concentrate is 0 cover wheva | did strika her,

18 becausa | didn't want to see that

19 Q. Didyoucovuharhaadwmmdmt?
20 A Yes.

21 Q. Wasﬁwraanyklndofabwalmﬁw
22 vicinity of Trish when you struick her?

23 MR. MITCHELL: Objsction; lsading.

24 Q. BYMRA. LEVY: Go ahead and answer.
25 A No.
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1 A. | believe they were butter knives, the

2 sharp ones. Net the flat silver ones, no, the other

3 ones that have the sharp edges,

4 Q. Why did you decide that you wera going

& ta - why did you decide you wera going to stab her
€ with the knives?

7 A, | couldn't find anything else.

B Q. But why wers you going 1 stab her? |

9 mean, vmatwashepamdstabbmrnrﬂyou

10 already struck her with the device?

11 A Iwanted to end up killing her, because

12 she wasn't — she wasn't dead when | strike her thoss
13 fimes. -

14 Q. When you went back into the bedroom with
15 the knives, what then did you do?

16 A, | stab her a few times.

17 Q. Approxdmately how many tmes?

18 A, About 12 tmes.

19 Q. What poriion of her bedy did you strike
20 with tha knives? 19
21 A. Her face, herhea.rt;herd':est.her '
22 armms, het stomach,

23 Q. Atﬂwmha:ycuweresmkjngher
24 with the knives, whers was the shest?

Sa.

PAGE B& —
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Q. Did you ever put a towel on her head?
MR, MITCHELL: Objection; leading.

THE WITNESS: No. _ | -
Q. BYMRLEW‘Goahaadandamwer
A. No.

Q. Whatduiyoudoaﬂaryoucoveredher
7 head with the sheet?

8 A Iwentto —~ 1 went to the kitchen, and

9 | was looking for a sharp knite. | couldn't find one,
10 solpad&upﬂ-maﬂwaobunerkmvesandlsmnad

11 poking her evarywhere like this, i

Dt W MN =

2. Q Afharyoushoppadst'lk.tnghermmme I
13 device, did you think that she was dead?

14 A No.

15 Q. Why not?

16 A. Because she was still breathing.

17 Q. Was she making some kind of noisa at

18 that point?

19 A Yeah, kind of lika — lika desperata in
20 breathing, that kind 'of noiss, kind of like she was
21 breathing hard.

2 Q. Mmdldyougotﬂwkmmfmmhﬂu
23 kitchen?

24 A, From the drawer,

25 Q. %atkhdofknwesdidyougeﬂ
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25 A. Over her head,
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1 Q. Wera you stabbing through the sheet?
2 A, Yes.

a Q. Ddyoudoanyhme!samﬁnbedmom
4 other than stab her with the knives? ’

5 A, |tried to strangle her, i)

6 Q. You have to repeat that, He didn'thear
7 you.

8 A, | irlesd b strangie Ber, Mol sxiks

9 haer, no.

10 MR. MCMURDIE: Strangle?

11 THEWITHESS: Srangla, | med o sirungle
12 her, L
13 Q. BY MR. LEVY: How did you do th.at"
14 A.  With a pieca of nylon. '

15 Q. Would you describa the nylon?

18 A hwas —itwas about 12 inches long,

17 colored, |mough:mdwgmmmgmmmw
18 l—l‘va-ls&‘anglethmmeor!m
19 to strangle Trish with that, tog.

20 Q. What happensd when you tried to strangle
21 har?

2 A. Didntwork. That didn't work

23 Q. When you say it didn't work, did

24 something happen then that made you think it wouid be
25 ditficult 1o strangle hae?
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t A Yas,meb&dwasn‘tsoﬁd.Aslgotm

2 top of her, ! tried 1o go down like that, She would

3 godown like that K wasn't solid.

4 Q. Whera did you gat the nylon cord from?

5 A. The nylon cord? The nylon cord? -
6 Q. Wheredidyougatmecordortherope_l.
Tﬁ'omﬂmyouusadbtrytnstmnglaha‘{ ,

8 A, Atthls Ammy stors ] bought It from., .

9 Dan bought it for me., _ .

10 Q. Whydldnanbuy'rtforyou?

11 A, Becausa | told him o buy it, and he

12 asked me what | wared it for, and | told him that {
13 wantad to make some type of a braid, make kind of lika
14 a key chain thing, and he Just gave e this lock and
15 said okay.

16 Q. Soﬁwmpaorﬁwoord.merodropaor
17 the cord, is somathing that you brought with you from
18 Phoenix? .

19 A Yes,

... Q- . Did you try and strangle her before or

I %%' fter you stabbed her?

2 A Aﬂorlstabbedhar,bmusashewu

23 sill breathing. .

24 Q. Approdmately how much tima was consumed
25inywaﬂmlnslrangleher? i I

THACKER & THACKER, INC.
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1 A About five minutes, RS T
2 Q. Did you do anything else In the badroom
3 atﬂwatﬁrm.ommaabherandaﬂempth

5 A ldon't remember. e
6 Q. What about wedding rings? Did you take
7 her wedding rings?
-] A. Yes. I've taken two nngsofther - .
9 fingers, the wedding ring and another pear ring.
10 Q. Why did you do that? O
11 A, Well.klndo_flikatonwkejtlookl!ke 2
12 a robbery, ‘| scattared papers that she had in her
13 purse all aver her bed.,
14 Q. Why did you want to make it ook like a
15 robbery?
16 A Well, why not?
| 17 Q. Did you take anything irom the house
| 18 other than the weadding rings?
[ 19 A, Yes, | took with me the mace. | think
20 that's just about i, the mace,
21 Q. Saomermanﬁnweddlng rings, you
22 didn'ttakaanyoﬂurpmponwahyou that belonged
23 1 Mr. and Mrs. Willoughby?
24 A Money. Not all that much. | only took
25 what was obvioys, I didn't want to spend any more
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1 time in the housa,

2 Q. When you say money, was this money that

3 would have been contained in Mrs, Willoughby's pursa?
4 A Yes,

5 Q. Doywroeallappro:-cimatslyhowmum ’

6 money you took?

7 A Abaut$13. .

f Q. Alltogether how long do you estimate

9 you were It the house? - i :

1 A Abouta half an hour, :

11 Q. When you left the house, did you leave

12 by the front door or the back door? '

13 A Tha back door.

14 Q. Where did you go after you left the

15 housa? .

18 A Woent to pick up Tony. :

17 Q. Do you recall if there was any blood on

18 your clothing at that tima?

19 A Yes, on my sleove, but | hida that, |

20 roll up my sleeva like this so it won't ba toa N :
21 obm.meymmquasﬁonedmnoming”ulgm
22 the money or not. He was pretty much In his own -
24 Q. Did you have any conversation with Ton

25 when you met him? g
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When | met who?
When you met Tony after you left the

No.
Where did you meet him?

Right where | laft him. ey
At Mannyls? . PR i
No, La Piacita. La Placita Is kind of
9 like a square. It's a square with seats, Wslikas
10 park.andmeyhavaseatswherepaoplecaﬁwgl
11 and sit around, and right across the strest is the
12 commander’s office. | left him thers. 1 told him, _
13 "Toay," I said, "you wait for me hers, Tony. I11be ="
14 right back " ey
15 - Q. Msenyousaw'rony.dk:lyou-didhasay
16 anything to you to indicate that he noticed the blood?
17 A No. o
18 Q. What did you do with the device after

19 you left the house?

20 A Ithrew it around the houses. On my way
21 back | just threw it, threw it out the window. &
prd Q. Soyouttvew itoutof the tuck?

23 A Uhhuh,

24 Q. Do you rcal} approximately whers you
25mwhenywﬁawﬂ1adaﬁmaway? "
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1 A Just before — befora | — betors | —

2 before the guard, before | came across the guard

3 gates. ' '

4 Q. Did you discard anything slse that you'd

5 taken into the houss with you?

6 A The-my cap, that ski cap | had, and

7 the water, and that's it,

8 Q. Do you recall being amestad by

9 Mr. Lines and tha Mexican polica tha following

10 Decomber In Mazatian?

11 A Yes.

12 Q. Do you recall why you were arested?

13 A Forinvestigation — investigation on

14 the murder of Patricla Willoughby.

15 Q. Woere you interviewed by Mr. Lines and

16 the Mexican pollca at the police station in Mazatdan?
17 A Yes.

18 Q. Atthe ime that you wera interviewed by

19 Mr. thmandeaﬁmnpoﬁceaiMazaﬂan.didyou
- 20 tell them that you thought that Dan wuloughby had .
21 done the murder?

22 A. No, not that day, no. Ima:mstedon

23 Decembar Sth. My Interview with them lasted for a few
24 hours, and | do recall [ust as it was getting late, as
25 [ was walking out, out of the room where | was teiking
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1 MR, LEVY: Okay. let's go back on the
2 record.

3 Q. BY MA. LEVY. Atsome point while you

4 were in Hermesillo, you told Mr. Lines that Dan

£ Willoughby did the murder, Did you tell him that in
6 Hemmosillo? '
7 A | believa | did. o
8 Q. Did you tell him in Hermosilio that you
9 and Dan Willoughby had planned the murder together?
10 A Yes

11 Q. Why did you do that?

12 A. Bacauss that's what Mr. Lines wanted 1o
13 hear,

14 Q. Howdidyouknowmaxmat'swhaz

15 Mr. Lines wanted to hear?

18 A Becauselknew. | knew thathawas
17 workmtorlhesmteofk'zonam'\dmawh!wjgll.
18 and they ~ they have tld ma that — that they
18 wantad ~ ﬂ'&aywanMDanMIoughhy,andlhelpsd
20 them.

21 | said, *Okay, you want I."ll:.nWilu-J-]i'lbr?
22 Then let me free."

23 Q. Did you — when did you make your

24 agreement with Mr. Mitche!! and Mr, Lines?

25 A, Just befors — just belore thay got the
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1 to them, Kay Lines says to ma, "Yesania, don't be.

2 afraid, Don't be afraid 1o say, because we know that
3 Dan Willoughby killed his wife." Ilookadathimand

4 | didn't say nathing. -
] Q. Okay. Aslunderstandh,andoon'ect

6 me if I'm mistaken, you were Interviewed by Mr. Lines
7 in Mazatlan for about four hours; is that correct?

B A Yes.

g Q. Andﬂ'senatson-repolntyouﬂewfrom

10 Mazattan to Hermoslllo?

11 A. Yes.

12 Q. And then you were Inteqviewed several .

13 more imes by Mr. Lines while you wera in Hermasillo?
14 A, Yes.

15 Q. Then it went from Harmosillo to Phoenix?
16 A, No. They hida me — tha Maxican

17 authorities hide me from Hermasillo, Kay Lines and
18 Steve Mitchell wers going to come, | believe, that day
18 or the following day to continue the tip to Fhoenix.
20 What they found out after they went back
21 for me, | don't know what the authorities told them
22 where | was, becausa they had moved me In a federal

23 plane,
24 Q. Hoidon.
25 (Whereupon the audiotape was changed.)
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papers ready for me 1o be extradited to Phoanix. -
You made your agreement in Hermosilla?
No.

Where? Where was the agrawm'ltméﬁe?
In Caborea,

In Caborea. Was there sorna sort of

7 mmngorpmcfpapenhatyous:gnedammy
8 signad, or was it all verbal? _
9 A I don't remember, but | do have a—T = "
10 do have the letter that was sert by Stave Mitchell 1o

11 Judge Howa and my appointed attormey, JamesClaary.
12 and ore to me siating that — that they will squash -~
13 the warrants on this matter and that they will dismiss *
14 the charges against me for | have — for | have ~ -

15 give a testimony, a tuthful testimony 1o the Stata of
16 Arizona | have that letter In my file,

17 Q. When you spoke 1o Mr. Unes in

18 Hermosilio, was thers any discussion of facing the

19 death penalty?
20 A Yes.
21 Q. What, { anything, canycurecallabout
22 that discussion? =i
23 A. ldon't-1don't recall much about

[« TS I S A IS
prorp

24 thosa interviews —~ ﬂmmnvamaﬁomlhadwm
25 Lines. ¥
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1 Q. When you told Mr. Lines in Herrnosillo

2 that you and Dan Willoughby planned the murder

3 togather, was that true?

4 A No, not at all, )

5 Q. When you told Mr. Lines in Hermesilla

8 that Dan Willoughby dldthernurdef.wastl'patruﬂ

7 A Na.

8 Q. Waell, why at that Sme did you say

& something to Mr., Lines that wasn't trua?

10 A Well, becausa they — thay have told me

11 mtﬂl—ﬁlmﬁfyagalnﬁDanmuoughby— .

12 ﬁrstﬂwayhaveh{dmﬂmlhavaﬁ\emedmruos
13 of first degree murder as well as Dan,

14 Insteadoimes.aying,well.why me, you

15 know,lwwldhaveseid,wall.WhyDan. But since |
16 wanitad to — | wantad to put the whole blame on Dan
17 ardmenbesetfrae.wsmtlsaidtokayUms.
18 lsajd.WhydolhaveﬂwmedmrgastDan.'w
19 hecoddn'tsnswermhatquesﬁon,
__,2% Sol-ﬂwy-meybldma—trwy
:1"totdmemazlwasl‘adamﬂwdaampanahy.bmﬂl

2 tesﬁﬁedagairvstDaanloughhyamiflsayh

23 truth and this and that, then they will see - thay ._

24 willdropmad\argesagainslmandmwnywil -,
25 ses that — sea that they would help me here in Mexico
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1 to gain my freedom.
2 Q. Whenyoubasﬁﬁedhﬁwﬁal,didyw
3 testily that you and Mr, Willoughby planned the murder

4 togather?

5 A Yes

& Q. Was that trua?
S A  No.

S Q. When you tostied in the rial that Dan
9 Willoughbydidhermrdu,:irudchiswife\ﬁma
10 stae!ballatsomekind.wasﬁa_th'ua?

11 A. No.
12 Q. Why did you testily falsely in the
13 trial?

14 A Because what the agreement ! had with ~ -

15 thatif Dan was 1 be found guilty and that

I16Mr.Mi1d1ellwam'tgoingbhehappyunﬁlhesaes.

17 matDaan[lwghbygetsthsahpenarty.hanhe

| 18 will drop the charges against me, then he will ses —
19 ﬁmhelehelpmeh&ehMe)dcobgainmy .

| 20 freedom. Then he will give my ring back that Dan
21 Willoughby had bought for ma. Part of that has
Zmnhd&mughmwdpmoﬂtm.

[ =3 Q. During the trial or before the trial,

24 wers you given any kind of substances by the Attomey

25 Genem!'sofﬁcaorraprasmtaﬁwsinheMbn‘ny
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1 General's offica?

2 A Yes.

3 Q. By whom?

4 A Debbie Schwaitz, -

5 Q. When did this happen?

8 A Justmhutesbafora——beforalwasput

7 on the witness stand.

B Q. Can you describe how it came about that

g Ms,Sdawm-tzwauldhavegivenyousomekkmof

10 substance? .

" A Well, because wa were theng — we were

12 mwﬁudwmumedwmopenofm
13 courtroom, and | saw Dan, David Ochcaand -

14 Mr. Sallers thece, the jury panal, and all the public,
15 andJudgeHawaWinstudingﬁm]uryabmme
16 trial that they wera going to present, notts = -
17 htedmvﬁmwhatwashappaningInLA.wi&indney
i8 ang : :

19 That gave ma encugh chance 1o sea Dan - -
20 ficvn behind, and | start crying. | start breaking -
21 down. And Cebble Schwartz was there, and she said i
22 me, "What's the matter, Yesenia?*

23 " All this cama to mind of all the good 7% 7~
24 ﬁfmlh&d\nf'rh[)an.andshesaidbm. *Yesania, -
25 IV's either your life or his Ife. Butws wanthis - -
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1 life becausa ha's an Amarican citizer. Wecarsfor™ **
2 him. We don'tcare much about foryou.* 7 -
a But | said, "l can't | can't teetify
4 against Dan Willoughby.”

5 Than it's you then, Yesania *

6 "It can't ba me either, I'm afraid." -

7 "Wall, come hare, Yesenia * i B i
8 Salsitonthis long benches they have -+ :

2 tere. Sha takes out a pill out of her purse, brings™
10 me water and says, “Take this, Yesenia. Itil make 75"
11 you feel better.”
12 Q. Howmany pilis did she give you?
13 A One. ' =
14 Q. Mmhmvnmnyoccasionsdidshegm
15 you pills?
16 A Only that tma.
17 Q. And the pill that she gave you, how did
18 that maks you feei? g
18 A, Itwas like an upper. It make me fest
20 lke - like — kind of like move on.
21 Q. Diditha\mmkindufeﬂectonyow
22 testimony?
23 A | think it did.,
24 Q. How do you fesl it affected your
25 testimony?
" THACKER & THACKER, INC.
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1 A Well, it - it make — it maka me

2 strong. i make me hardhearted o didn't care about
3 Dan, where at the beqginning | did care for him, |

4 didn’t want %o testify, and | went ahead and testified
5 agairst him, and it was easy,

a MRA. LEVY: No further questions, |
7 MR. MITCHELL: Just one minuts,

8 | don't have any questions.

9 MR. McMURDIE: That's it

10 (The deposition was concluded at 1:02
11 o'dock p.m)
12

13

14

15

16

17

18

19

.20 ::'I' L
21
22
23
24
25 |

THACKER & THACKER, INC.

PAGE 82

1 STATE OF ARIZONA )

2 COUNTY OF RARICOPA )

3 BE IT KNOWN that the foregoing deposition

4 was taken by me; that | was then and thera a Notary
5 Publicin and for the County of Maricopa, State of

& Arizona, and by virtue thereof authorized to

7 administer an oath; that the witness befora testifying
8 was duly swom by me to testify to the whole tnrth and
9 nothing but the truth; that the questions propounded
10 1o tha witness and the answers of the witness thersto
11 were taken down by me in shorthand and thevreafter
12 reduced to print under my direction; thatthe = . -
13 foregoing Bt pages are a full, true and conecdt |
14 tanscript of all procsedings had upon the taking of
15 said deposition, all 1o the best of my skill and -
16 ability.

17 | FURTHER CERTIFY that | am not related o

18 nor employed by any of the parties hereto and have no
19 Interest in the outcome thareof.

20 DATED st Phoentx, Axizona, this 6th day of

21 March, 1997,

2

23

24 o John P.lopez
25 ST el B
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